



MECHANICAL EQUIPMENT 机械装备

太古飞机工程、太古发动机、新科宇航、安费诺线缆、施耐德电气、科华数据、华电开关

Representative Companies: Taikoo (Xiamen) Aircraft Engineering, Taikoo Engine Services, ST Aerospace, Amphenol, Schneider, Kehua Data, Huatech

聚焦航空维修、输配电设备两大细分领域。 航空维修着力推动航空服务业向数字化、智 能化、高端化发展,布局低空经济;输配电 设备重点引进智能配电变电设备的智能变压 器、整流器和电感器、电源控制设备等企业。

代表企业

This sector focuses on two specialized fields: aviation maintenance and power transmission/distribution equipment. Aviation maintenance drives the digital, intelligent, and high-end transformation of aviation services while strategically positioning in low-altitude economy; power transmission/distribution equipment prioritizes attracting enterprises in intelligent transformers, rectifiers & inductors, and power control equipment for smart power distribution systems.



宸鸿、戴尔、亿联网络、玉晶光电、芯颖显示、汉印股份、亿芯源、芯一代、 凌阳华芯、白鸽在线、宇昊软件、勇仕科技

Representative Companies: TPK Touch Solutions (Xiamen) Inc., Dell, Yealink, GSEO, Xinying Display, HANIN, Eochip Semiconductor, Xinyidai, Xm-plus, Baige35, Yuhao Software, Yongshi Technology

聚焦发展新型显示、计算机与通讯设备、集成电路设计、软件信息等四大细分领域。新型显示重点发展 Mini/MicroLED 中游模组和下游终端显示制造,计算机与通讯设备重点布局通信终端解决方案,向射频、滤波器、光模块上游环节延伸;集成电路设计重点发展虚拟 IDM、Chipless 模式传感器、MCU(微控制器)、模拟芯片以及下游芯片应用。软件信息重点聚焦大模型基础架构、关键算法、数据技术等方向,促进关键软件开发、应用、推广协同发展。

The cluster centers on four specialized segments: new display technologies, computer/communication equipment, integrated circuit design, and software/information services. New display technologies emphasize Mini/Micro-LED midstream modules and downstream terminal manufacturing; computer/communication equipment focuses on communication terminal solutions while extending to upstream components (RF, filters, optical modules); integrated circuit design prioritizes virtual IDM, chipless-mode sensors, MCUs (microcontrollers), analog chips, and downstream chip applications; software/information services concentrate on foundational large-model architectures, core algorithms, and data technologies to enable synergistic development in key software development, application, and promotion.



国贸集团、象屿集团、建发集团、港务集团、领行科技、元翔航空、商舟物流 Representative Companies: ITG, Xiangyu Group, C&D Group, Xiamen Port Holding Group, Linghang Technology, Xiamen International Airport, Shangzhou Aviation Logistics

重点发展贸易促进、商圈体系、消费需求等 重点领域,紧抓进口示范区建设契机,重点 发展大宗贸易,鼓励龙头企业加快完善大宗 贸易网络体系。物流业重点发展冷链物流、 跨境电商物流、城市配送、海运快件、保税 物流等业务,打造国际采购分拨与国际中转 平台、保税展示交易平台、国际贸易结算支 付平台、临港商品交易中心和邮轮物供基地。 The sector focuses on the development of key areas in trade promotion, commercial district systems, and consumer demand. We will seize the opportunity to build an import demonstration zone by prioritizing the development of bulk trade and encouraging leading enterprises to accelerate the improvement of the bulk trade network system. Furthermore, we will also concentrate on the development of cold chain logistics, cross-border e-commerce logistics, urban distribution, sea express, bonded logistics, and other businesses within the logistics industry. Our goal is to establish international procurement distribution and transit platforms, bonded exhibition trading platforms, international trade settlement payment platforms, port commodity trading centers, and cruise ship supply bases.

中国人寿、中金资本、金圆集团、厦门资本、农商银行、厦门银行

Representative Companies: China Life, CICC Capital, Jinyuan Holding Group, Xiamen Capital, Rural Commercial Bank, Xiamen Bank

重点发展区域性的金融科技中心和区域可持续金融中心,引领、聚集金融科技类企业, 突出投融资领域、供应链金融等特色发展, 聚焦金融科技、绿色金融等重点领域。 We focus on developing regional financial technology hubs and sustainable finance centers while attracting and gathering fintech companies. We highlight distinctive areas such as investment and financing and supply chain finance, and put emphasis on key sectors like fintech and green finance.

湖里区产业引导基金设立于 2020 年,旨在进一步发挥财政资金的杠杆作用,引导金融资本和社会资本更好地支持湖里区实体经济发展,壮大重点产业,培育新兴产业,营造产业生态,推进创业创新和产业转型升级。目前已批复参投 6 支产业子基金,参投基金规模147.8 亿元,撬动杠杆超过 15 倍。

The Huli District Industrial Guidance Fund was established in 2020 with the aim of further leveraging fiscal funds to better guide financial capital and social capital in supporting the development of the real economy in Huli District. The fund is committed to strengthening key industries, cultivating emerging industries, creating an industrial ecosystem, and promoting entrepreneurship, innovation, as well as industrial transformation and upgrading. At present, approval has been granted to invest in 6 industrial sub-funds, with a total fund size of RMB 14.78 billion and a leverage ratio of over 15 times.

引导基金合作机构 Partners of Huli District Industrial Guidance Fund

## JDT京东科技









厦门国际游艇汇 Xiamen International Yacht Club



代表项目

屿见闽南·时光幻境、海峡新岸、厦门国际游艇汇、华美文创园、 海丝艺术品中心

Representative Projects: Yujian Minnan·Timeless Mirage, Strait New Shore, Xiamen International Yacht Club, Lianfa Huamei Cultural and Creative Park, Hisilk Artwork Center

以影视、音乐产业为引领,带动旅游、时尚、艺术、数字、创意设计产业发展,扩大优质文旅供给,推动形成"文化有引力、产业有活力、消费有动力、城区有魅力"的文体旅商和夜间经济融合集聚发展新格局。发挥辖区重点文化产业园区带动作用,推动文旅创意产业专业化规模化集聚。立足资源优势,促进高品质文旅活动、体育赛事和新兴度假产品落地。

This sector leads with film and music industries to drive tourism, fashion, art, digital media, and creative design sectors. Expanding premium cultural-tourism offerings, it fosters a new integrated development paradigm where "culture radiates appeal, industries thrive with vitality, consumption gains momentum, and urban spaces exude charm" across cultural-sports-tourism-commerce and night economy clusters. Leveraging key cultural industrial parks, it propels specialized, large-scale agglomeration of cultural-creative industries. Also, we take advantage of resources to promote high quality cultural and tourism activities, sports events, and develop emerging vacation products.





中建四局、中交三航、福建磊鑫、中闽铭泰、福建三建、鲁班源集团

Representative Companies: CSCEC Fourth Engineering Bureau, CCCC Third Harbor Engineering, Fujian Leixin Group, Zhongmin Mingtai, Fujian Sanjian Engineering, Lubanyuan Group

重点发展优秀建筑企业,引进具有特级、一级资质的 房建、市政施工企业,以及甲级资质的设计、勘察、 监理等建筑类相关配套服务类企业,构建以大型施工 总承包企业为核心的建安企业产业链。

The focus is on the development of exceptional construction enterprises. It is important to introduce housing construction and municipal construction enterprises that possess special-class and first-class qualifications. Additionally, construction-related supporting service enterprises with Class A qualifications in design, survey, and supervision will also be highlighted. The goal is to establish a robust construction industry chain that revolves around large-scale general contracting enterprises.



2023年,湖里区获评福建省"建筑之乡"。福建省住建厅印发《推动建筑业高质量发展十 条措施的通知》,明确在资质审批、人员培训考核、立项申报等方面,赋予"建筑之乡"与 设区市同等审批权限;在建筑业改革试点方面予以"建筑之乡"优先安排。省住建厅印发《湖 里区"建筑之乡"高质量发展工作机制》,建立"湖里区人民政府、厦门市住建局、福建省 住建厅"三级联动服务机制,明确厅领导和相关处室挂钩湖里区,按"一事一议"原则,协 助解决企业资质迁移等相关问题。

In 2023, Huli District was awarded the title of "Hometown of Construction" in Fujian Province. The Fujian Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development issued the Notice on Ten Measures to Promote High-Quality Development of the Construction Industry, clarifying that districts titled "Hometown of Construction" are granted the same approval authority as districted cities in terms of qualification approval, personnel training and assessment, and project approval. Also, priorities are given to "Hometown of Construction" districts in terms of pilot reforms in the construction industry. The department also issued the Huli District "Hometown of Construction" High-Quality Development Work Mechanism, which established a three-level coordination service system across the Huli District People's Government, the Xiamen Municipal Bureau of Housing and Urban-Rural Development, and Fujian Provincial Department of Housing and Urban-Rural Development. The document specifies that department leaders and relevant officials will give priority to Huli District and help enterprises with qualification transfer based on the principle of "one matter, one discussion"

